

# 國立中央大學物理學系上詮光纖獎學金辦法

## National Central University Department of Physics: FOCI Scholarship Application Procedure

104 年 10 月 6 日常務會議通過  
Approved by the Executive Board: Year 2015 10<sup>th</sup> month 6<sup>th</sup> day  
104 年 10 月 20 日系務會議通過  
Approved by the Department Board: Year 2015 10<sup>th</sup> month 20<sup>th</sup> day  
105 年 11 月 29 日系務會議通過  
Approved by the Department Board: Year 2016 11<sup>th</sup> month 29<sup>th</sup> day  
112 年 03 月 21 日系務會議通過  
Approved by the Department Board: Year 2023 03<sup>th</sup> month 21<sup>th</sup> day

第1條 為鼓勵及協助本系在校同學，由上詮光纖股份有限公司董事長林松福系友捐贈，設立本獎學金。

Article 1 In order to encourage and support students of this department, the CEO of FOCI Fiber Optics limited Mr. Lin, Song Fu, former student of the physics department has graciously donated and established this scholarship fund.

第2條 本獎學金委員會由系主任擔任當然委員暨召集人，並邀請本系專任教師 3 位共同籌組委員會。

Article 2 This scholarship committee will be chaired by the current head of the department and 3 other full time teachers of this department.

第3條 本獎學金分為：

Article 3 The scholarship fund is divided into

一、 補助學生出國交流獎助（研修或實驗）：每年 15 萬元整。獎助大學部、碩士生、博士生各一名，每人 5 萬元整。

1. Financial assistance for students studying abroad (either for study or conducting research): 150000 NTD annually. Divided equally among Bachelor's students, Master's students, and PhD students, 1 recipient per category, for a total of 50000 NTD per recipient.

二、 補助學生出席國際會議：每年 5 萬元整。

2. Financial assistance for students to attend overseas conferences: 50000 NTD a year.

三、 研究傑出獎助：每年 5 萬元整。獲獎學生共五名，每人 1 萬元整。

3. Research excellence award: 50000 NTD a year, awarded to 5 recipients a year, 10000 NTD each.

四、 清寒優秀學生獎助：每年 6 萬元整。成績優異(前一學年學業總平均 70 分以上，各科成績均及格)者，獲獎學生一名。凡獲獎者，由該系指派同學進行每週 3-5 小時公共服務為原則。服務內容以擔任次一學期課程助教為優先。

4. Student excellence award: 60000 NTD a year. Awarded to a student with excellent grades (needing an average of at least 70 points for all subjects in the first academic year to qualify), 1 recipient. The Department of Physics will assign weekly 3-5 hours public services to the recipient. The priority of the services is to be a course assistant in the following semester.

第4條 獎學金於每學期開學前公告申請時間，申請案件經委員會審核後公告得獎名單，相關時程必要時委員會可做適當之調整。

Article 4 The application period for the scholarship fund will be announced prior to the start of the first semester of each academic year. Following a review of the applications by the Scholarship Committee a list of recipients will be published. The committee is free to adjust the timetable if necessary.

第5條 獎學金申請審查需繳驗資料，詳見申請表說明。

Article 5 See the application form for detailed information on required documents for applicants.

第6條 本辦法經系務會議通過後公告實施，修訂時亦同。

Article 6 These procedures will be put into effect as soon as it is passed by the Department Affairs Committee and it announces the resolution.